
 

 

Districte de Sant Andreu  

CONSELL DE BARRI DE NAVAS 
RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA  
 
Data:  Dijous, 16 de març de 2023 

Horari:  De 18:30 hores a 20:30 hores 

Lloc:   Centre Cívic Navas 

https://www.decidim.barcelona/assemblies/barrinavas/f/2513/meetings/6173 

(en aquest link podeu visionar la sessió i documents exposats) 

 

Assistència 

Assistència total presencial  en el moment de màxima afluència: 40  

Ciutadanes i ciutadans 30  

Representants d’entitats 4  

Personal municipal 6  

 

Presidenta: Lucía Martín. Regidora del Districte de Sant Andreu. 

 

Consellers/res: 

Jordi Gimeno (Conseller del barri de Navas, GMD BenComú) 

Marta Villanueva (GMD PSC) 

Marc Hernández,  (GMD ERC) 

Ximena Gadea (GMD Junts) 

Personal municipal: 

Gerard Sentís Garcés, Conseller tècnic del Districte de Sant Andreu 

Lucas Martínez, Director de Persones i Territori del Districte 

Carme Castaño, Directora de Llicències i Espai Públic del Districte 

Rosa López Olmos, Direcció d'Estratègia Urbana 

Mercè González , Tècnica de barri i secretària de la sessió 

Entitats representades: 

- Comissió de festes de Navas  
- AVV Navas 
- PES Navas / Salesians Sant Jordi  
- Comissió per la memòria Històrica de Navas 
 

Ordre del dia 

1. Balanç de Mandat 2019-2023 

2. Pla d'acció superilla Sagrera-Navas Sud 

3. Precs i preguntes 
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1. Superilla: Pacificació del carrer Biscaia 

La Rosa López, del Departament d'Estratègia de l'Àrea d'Ecologia Urbana, comença explicant que és 

la Superilla i que es pretén que sigui respecte a  l'espai públic:  

•Més segur i saludable.  

•Que afavoreixi les relacions socials.  

•Que fomenti el comerç de proximitat.  

•Que posi en el centre les necessitats dels nens i nenes i de la gent gran d’aquesta ciutat.  
 

Explica els diferents indicadors que dibuixen una ciutat al límit de la seva capacitat en relació a la 

qualitat de vida de les persones: pels nivells de contaminació, per la manca d'espais verds, per la 

contaminació acústica, per l'alta accidentalitat viària, pel sedentarisme, per l'efecte illa de calor i per 

les emissions de CO2. 

Proporció de l'espai públic ocupat pels cotxes més d'un 60% (circulació i aparcament) quan els 

desplaçaments per vehicle únicament representen un 25%. 

Es podrien evitar un total de 667  morts prematures a l'any aplicant el model superilla. 

Es comparteix un document explicatiu que es pot visualitzar al link del Decidim exposat 

anteriorment. 

 

Primer torn de precs i preguntes. 

A continuació, s’obre un torn d’intervencions del veïnat present, que formula diverses preguntes i 

propostes. 

Preguntes/Comentaris Respostes 
Veïna: El veïnatge guanyarà però si entren 
el mateix nombre de cotxes de fora no 
serveix 

Al reduir la capacitat dels carrers respecte els cotxes es 
redueix el percentatge d'ús dels cotxes. Això s'ha pogut 
comprovar en les zones on ja s'ha fet. A més s'està 
millorant molt el transport públic (tramvia, metro...) a 
nivell metropolità 

Veí: La font de Guineu formarà part del 
carrer Biscaia i diu que està emocionat 

Li anima a participa en els espais participatius que es 
crearan pel projecte i agraeix les felicitacions. L'informa 
que formarà part del projecte de la superilla i lo 
important és que ja està inclòs i hem de d'esperar a que 
s'executi. 

Veïna: Zona de càrrega i descàrrega té un 
límit però això acaba funcionant tot el dia. 
Pensa que la gent no tindrà límit i ho fan 
per afany recaptatori 

El transportista fa una reserva d'espai per càrrega i 
descàrrega no hi ha afany recaptatori 

Veïna: Les zones verdes baixen les 
temperatures però estan brutes 

Servei de neteja hi hagut un augment significatiu però 
cal més civisme 
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1. Balanç de Mandat 2019-2023 

La regidora del Districte, Lucia Martín, fa un repàs del govern i gestió del Mandat 2019-2023. 

Comenta  que ha estat un mandat molt complicat (pandèmia) que es van tenir que canviar les 

prioritats del govern per protegir la supervivència de les persones.  

 Destaca dos projectes socials: 

a. Millorar la seu d 'Acompanyem com a projecte triat pel veïnatge als pressupostos 

participatius.  

B. Pla de desenvolupament comunitari, impulsat per l'Ajuntament per crear teixit, fer barri. 

Vida de barri. 

 En temes educatius: destaca el programa protegim escoles, que sorgeix arrel de la pandèmia 

doncs es detecta que les entrades a les escoles provocant una situació de risc pel que fa a la 

salut i benestar de les famílies. Amb aquest programa es pretén millora la salut pública i 

donar seguretat al voltant dels entorns de les escoles. Es va treballar amb l'AFA Octavio Paz i 

es va condicionar l'entorn de l'escola Emili Juncadella. 

 Urbanisme i espai públic: el gran projecte i fonamental ha estat la pacificació de la Meridiana 

que a dia d'avui s'està executant. 

Altres qüestions: a la Plaça del taxi s'han fet petites millores que s'havien demanat pel veïnat, 

s'han posat parterres en diferents espais del barri, també millores de la plaça Islàndia i 

pavimentació del carrer Navas i del carrer Bofarull. 

 En temes d'esports s'ha iniciat el pavelló d'Espronceda que s'adreçarà a esports minoritaris. 

 El Projecte de Superilla de Navas i Sagrera Sud s'ha entomat i és una proposta veïnal. 

 S'ha augmentat els carrils bicis al Passeig Maragall i carrer Mallorca. 

 Hi ha hagut més suport al cicle festiu del barri per part del Districte i a l'Associació de festes. 

 

Es comparteix un document explicatiu que es pot visualitzar al link del Decidim exposat 

anteriorment. 

 

Segon torn de precs i preguntes. 

Es dona la paraula al públic per un segon torn d’intervencions. 

Preguntes/Comentaris Respostes 
Quan tornaran a posar els bancs de la plaça 
de la Guineu. Amb les obres els van treure i 
també hi ha rajoles trencades. Voldria que 
es recuperés el solar del carrer Biscaia 
 

S'exigirà a l'empresa que arregli les parts que ha 
malmès. Al Consell de barri està present la directora 
d'espai públic i llicències que segur en pren nota. 

Fa un repàs de mandat. Vol veure un pla 
d'avaluació del que es fa 

 Es considera que s'ha de fer comissió de seguiment 
de les actuacions grans fetes (exemple pacificació 
Meridiana).  
 

Cases ocupades del Passatge Doctor Torent, Segons les informacions que disposem els que ocupen 
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hi ha una casa amb gos que plora molt. 
Demana més carrils bicis i felicita per 
l'augment que hi hagut. 

són famílies, excepte en un pis. La propietat és 
privada, el que podem fer és enviar als nostres equips 
socials per valorar situació. En tot cas, el 
desnonament és la propietat qui ha d'iniciar el tràmit. 

Felicitació pel funcionament del pla 
comunitari. També està content per la 
pacificació de la Meridiana. La plaça de la 
Guineu han deixat el terra trencat i 
l'empresa l'han d'arreglar  

Demanarem a l'empresa que arregli el terra trencat i 
els desperfectes produïts per les obres 

 Juan de Garay un tram s'ha arreglat però hi 
ha un altres que no (hi ha pals de llum a 
l'alçada del 27-29).  

Ens ho anotem i notificarem a Endesa. 

Hi ha plataners que arriben als balcons de 
les cases 

Els criteris de la poda han canviat però si ens dieu 
l'adreça d'on és necessari fer la poda podem reclamar-
ho a Parcs i Jardins. 

Bofarull entre Navas i Biscaia hi ha molts 
coloms.  
Entre Josep Estivill, Espronceda y Felipe II hi 
ha una sola paperera, és pot augmentar? 
Vol que es tregui el banc del carrer 
Espronceda al costat de la Caixa 

En el tema dels coloms hem de valorar la possibilitat 
de posar dispensadors de menjar que els esterilitza 
per tal que no vagi a més el nombre de coloms. 
Intervé un veí que això no es pot fer perquè es 
comença a veure pel barri ocells que mai s'havien vist 
com pi roig, manyorangues, merles... 
S'apunta que és el resultat d'ampliar el verd de la 
ciutat i reduir cotxes. 
Respecte al banc es va posar arrel d'una petició veïnal. 
Cal valorar i decidir que fem doncs hi ha peticions 
contràries. 

Vol felicitar pel parterre que es va fer que es 
admirat per tothom . Felicita també el 
departament de neteja que quan els crida 
venen 

 

Vol que al passatge Doctor Torent no es 
pugui aparcar, sigui plataforma única.  

 

Felicita també pel treball fet encara que 
queden moltes coses a fer.  Pregunta com 
pot afectar un canvi de govern al projecte de 
la superilla que està prevista  

Superilla és un projecte que ha elaborat aquest 
govern pel qual s'hi aposta. Ara caldrà veure cada 
partit quina és la seva posició, doncs hi ha alguns que 
ja s'han expressat que són contraris. 
 

 

La Regidora comunicar que estan treballant amb mobilitat per veure com es pot gestionar el tema 

dels busos del carrer Espronceda i Meridiana per tal de reduir en la mesura que es pugui. Informa 

que com és un problema que es comparteix amb la Sagrera s'està treballant per tal de fer una 

proposta amb Mobilitat al Consell de barri de la Sagrera. Convida a la gent a participar-hi en el 

Consell de barri de la Sagrera que és el dia 23 de març. 

Acaba la sessió a les 20:30  


